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Begroting 2017  

INLEIDING 

Voorzitter, 
 

Voor ons ligt het voorstel van het College voor de begroting van volgend jaar.  
Ik zal zo direct betogen dat deze VVD fractie een sterke ambitie voor de 

gemeente Venlo wenst vast te houden. Niet stilstaan, maar vooruitgang (blijven) 
boeken! Focus op de toekomst! Dat is en blijft onze boodschap. 

Laten we voorop stellen dat de leus “Loslaten in Vertrouwen” ons goed bevalt. 
Het geeft de huidige tijdsgeest goed weer. Burgers en de samenleving kunnen op 

veel vlakken heel goed zelf maatschappelijke problemen oplossen. Ik zal niet 
ontkennen dat dit in de praktijk soms lastig en halsstarrig blijkt te zijn.  
 

Als we nu naar de staat van onze gemeente kijken…  
Algemeen: we doen het niet slecht. Er is weer groei te zien op het gebied van 

economie en werkgelegenheid. Venlo (gemeente) zit weer in de opgaande lijn. Er 
wordt weer geïnvesteerd en dat levert banen op. Banen zorgen weer voor 
welvaart. Meer mensen zullen in Venlo willen gaan wonen of onze stad bezoeken. 

Kijk naar het Fort van Venlo, de investeringen in logistieke ontwikkelingen op 
Greenport en de campusontwikkeling van Universiteit Maastricht in de 

binnenstad. Dit geloof van private investeerders hebben we voor een groot deel 
te danken aan het feit dat de gemeente een tiental jaren geleden zaken goed 
heeft voorbereid. Er is geïnvesteerd in de toekomst van Venlo!  

 
Ook als je kijkt naar de kernen…: voorbeeld MFA in Arcen is gereedgekomen 

waardoor school, sport, cultuur en ontmoeting onder een dak in een mooi 
gebouw aan de gang kunnen. De weerstand is omgeslagen in enthousiasme. 
 

Focus op de toekomst is ons devies! 
 

De afgelopen jaren is ook sterk ingezet op de Programma’s Zorg en Welzijn en 
Participatie en Werkgelegenheid. Niet verrassend: die transformatie was nodig. 
Transformatie: voor de burgers, voor de bestuurders en voor de ambtenaren. 

Maar ook wij als raad moe(s)ten meegaan in die transformatie.  
 

“Loslaten in vertrouwen” in combinatie met de Focus op de toekomst: 
Met dat beeld voor ogen hebben wij als VVD fractie de begroting bekeken.  
We zullen zo eens door enkele programma’s heen lopen. 

  

PROGRAMMA’S:  

Programma 1 Bestuur en publieke dienstverlening 

We nemen een steeds grotere centrumfunctie in. (Eu)Regionale samenwerking is 
en blijft van belang. Daarnaast geven de 7 uitgangspunten rondom de 

besturingsfilosofie een duidelijk kader, hoe we om (moeten) gaan met onze 
inwoners, onze omgeving en de medewerkers. Houd aan die principes vast! Werk 
aan die excellente dienstverlening! Want dat behoort het te zijn.  
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De grote kostenposten inhuur:  

De gemeente Venlo maakt jaarlijks gebruik maakt van externe inhuur in verband 
met het ontbreken van de benodigde expertise (specifieke inhuur) of capaciteit 

(reguliere inhuur) binnen de ambtelijke organisatie. Wat betreft de externe 
inhuur: Hier wordt inmiddels strak op gestuurd. Enerzijds wordt inhuur omgezet 
naar (tijdelijke) dienstverbanden en anderzijds is met de implementatie van de 

HR desk geborgd dat capaciteitsvragen centraal worden getoetst en intern 
geprioriteerd. Inhuur is hierbij het laatste alternatief. 

 
De raad heeft zowel in 2009 als ook op basis van motie 12/19597 d.d. 9 
november 2012 vastgesteld dat de kosten van reguliere inhuur op organisatie 

niveau niet meer mag bedragen dan 8% van de personele lasten.  
Er is destijds (9-11-2012) géén normering vastgesteld voor specifieke inhuur. De 

totale inhuur in 2015 (zijnde 9,6% PKB) bedraagt € 10,3 miljoen. Indien de 8-
procentsnorm dus van toepassing was geweest over de gehele inhuur zouden de 
kosten € 1,7 miljoen lager zijn geweest! 

Ik memoreer hier ook aan de vergrijzing; ook binnen het ambtelijk apparaat. We 

moeten een betere balans vinden tussen de flexibele schil en specifieke kennis 
enerzijds en basale, logische, gangbare kennis anderzijds. 
 

Programma 2 Openbare Orde en Veiligheid 
Drugsaanpak, jongerenoverlast, vervuiling openbare ruimte blijven gevoelige 

zaken, waarbij de gemeente over voldoende handhavingcapaciteit moet 
beschikken. Bij een uitgeklede capaciteit kunnen ook geen prioriteiten worden 
bepaald. Ook is het risico op escalatie, zoals we onlangs hebben gezien in 

Zaandam of Maassluis, groter. We moeten niet zo naïef zijn dat dit niet in Venlo 
kan gebeuren. VRAAG: Hierover een vraag aan het College: Kan de financiering 

van handhaving niet deels worden betaald via programma 4 en 5 (Onderwijs en 
Jeugd; Zorg en Welzijn)? Handhaving is toch een deel van de Jeugdzorg? 

 
Programma 3 Participatie en Werkgelegenheid 
Inmiddels mogen we vaststellen dat de toename van werkgelegenheid 

structureel is gebleken. Het aantal banen voor werknemers groeit weer en deze 
groei zet door! Er is echter een mismatch tussen opleidingsniveau (en 

werkervaring) enerzijds, en de door werkgevers gestelde (hoge )eisen 
anderzijds. Voor een goede dienstverlening aan werkgevers is het noodzakelijk 
dat we het potentieel aan arbeidsaanbod perfect in beeld krijgen. Hier hebben we 

nog het nodige te doen. Meer mensen aan het werk betekent meer dan 
aanzienlijk lagere lasten voor de begroting en gezien de uitdagingen in het 

sociale domein kunnen we wel wat ruimte gebruiken.  
 
Doorpakken in het opleiden van de gehele bevolking van Venlo naar een hoger 

niveau. Niet alleen de huidige bijstandsgerechtigden aan een baan helpen maar 
werknemers weerbaarder maken. Meer in hun kracht zetten. Een leven lang 
leren. Wij zullen daar als VVD over meedenken en hopen in 2017 mogelijk zelfs 

met een initiatiefvoorstel te komen.  
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Programma 4 Zorg en Welzijn  

Budgettair het meest omvangrijke programma. Transitie is pittig en spannend 
geweest, maar lijkt uiteindelijk goed te zijn verlopen. Vertrouwen uitspreken. 

Daarnaast: Blijf communiceren met burger: staat centraal! Ook communicatie 
met de raad in deze is van en blijft van belang. VRAAG: Hoe staat het met de 3D 
monitor? Met de 3D monitor wordt de raad geïnformeerd over de voortgang van 

de 3D transformatie in het sociale domein. Het geeft inzicht op alle onderdelen 
van de drie decentralisaties én inzicht in aantallen, kosten, resultaat, 

klanttevredenheid, kwaliteit en proces. Dit geeft ons als raad de mogelijkheid om 
een van onze basale taken in te vullen. Deze gegevens samen moeten zicht 
geven op de ontwikkeling/voortgang binnen het sociale domein. Cijfers blijven 

echter moeizaam komen… 
 

 

Programma 6 Economie en Toerisme 
Economie: Acquisitie werpt zijn vruchten af. Enkele weken geleden sprak de heer 
Wim Heylen tijdens de presentatie over de nieuwe economie: dat de 

investeringen die Venlo had gedaan rond Greenport de reden was om dertig 
miljoen te gaan investeren. Venlo had zich in een kansrijke positie gewerkt. Mooi 

om dat terug te horen! 
 
Ontwikkeling Greenport. Kenniswerkers, bedrijven, prachtige kans voor Venlo. 

Ook op het gebied van Innovatie. Venlo zit weer in de opgaande lijn.  
 

Toerisme: De unaniem aangenomen motie t.a.v. uitbreiding Nationaalpark de 
Maasduinen heeft succes gehad, en biedt kansen voor toeristische bedrijven, 
recreatie en natuurontwikkeling, zelfs een provinciaal experiment voor een 

bijenoase is geland in dit mooie gebied. Complimenten zijn op zijn plaats.  

Fietsen Langs de Maas: een intentieovereenkomst onderschreven door 3 landen, 
diverse provincies en vele gemeenten gelegen aan de Maas. Wordt begin 2017 
officieel - in Venlo - geopend. Een prachtig initiatief dat – ook economisch - haar 

vruchten zal afwerpen. 
 

Programma 7 Sport en Cultuurbevordering 
Sport(verenigingen): Met recht het cement van de samenleving. Beweging, 
gezondheid en sociale cohesie. Sporten voor jong en oud, van recreatief tot 

prestatief. De verenigingen worden gedreven en bestuurd door 1000-en 
vrijwilligers die vele onbetaalde uren investeren in hun vereniging. Die uren zijn 

niet in geld uit te drukken. De sportverenigingen hebben het echter zwaar. 
Verenigingen in deze zware tijden te confronteren met een bezuiniging is zeer 
onverstandig!  

Het programma Sport vraagt, nee roept!, om een doorontwikkeling. Maatwerk is 
het toverwoord. Een visie, een masterplan, met perspectief voor verenigingen, 

ontbreekt op dit moment.  
 
In de begroting staat daarentegen wel een voorgenomen bezuiniging van 

250.000 euro die wordt ingeboekt door beheer en / of eigendom over te hevelen 
naar verenigingen.  Dit komt bovenop de voorgenomen 280.000 euro aan 

bezuinigingen die al dan niet gerealiseerd kunnen worden op basis van de 
resultaten van een pilot op het sportpark aan de Merelweg in Venlo. Deze pilot -  

waarop die hele verzelfstandiging en de voorgenomen bezuiniging is gebaseerd - 
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is nog helemaal niet van start gegaan! Wat ons betreft: GEEN bezuinigingen 

voordat er een pilot is afgerond waaruit leerpunten gehaald kunnen worden. En 
kom met een doordachte visie! Amendement 

Cultuurbevordering:  Omroep Venlo: we hadden er eigenlijk niet over willen 
spreken. U weet wel… (dat hakblok (lachend en fluisterend), maar dit is wel een 

ernstige zaak. We geven met de ene hand en nemen met de ander. Natuurlijk 
kunnen we andere keuzes maken. We hoeven niet persé vast te houden aan de 

beeldkrant en 'kijk eens naar Venlo'. Maar het is bizar dat we nog geen jaar 
geleden Omroep Venlo uit het graf getrokken hebben en ze er nu weer in gaan 
duwen. Dat mag niet gebeuren!  

 
MvBvD: VRAAG: welke motivatie is er om MvBvD te sluiten?  

Iedere winkel blijft tijdens de verbouwing open. MvBvD besluit om 2 jaren haar 
deuren te sluiten om te inventariseren. De begroting blijft hetzelfde…? Ook hier 
blijven we bij ons eerder ingenomen statement: voor een miljoen moet je het 

(nog steeds) blijven doen! 
 

Programma 8 Ontwikkeling Centrumstad  
Positief: er staat een flinke ambitie en er is al veel bereikt. Aan nieuwe impulsen 
wordt gewerkt. Echter de veranderingen gaan snel. De VVD roept op zaken 

vooruitstrevend aan te pakken. En de randvoorwaarden moeten goed zijn: Dit 
programma is onlosmakelijk verbonden met programma 9: de bereikbaarheid 

van onze stad!  
 
Programma 9 Verkeer en Bereikbaarheid 

Wil je als stad, als gemeente, aantrekkelijk zijn voor bewoners en bedrijven, dan 
moet je iets doen aan de bereikbaarheid van de gemeente. De bereikbaarheid 

van Venlo en haar woon- en werklocaties is immers DE BELANGRIJKSTE 
vestigingsplaatsfactor voor bewoners en bedrijven.  

Er is weliswaar een strategische visie 2030 met een duidelijke visie en blik op de 
toekomst, echter het wordt nu tijd dat we bepaalde doelstelling ook behalen. 

Extra inspanningen zijn noodzakelijk. Het gaat om voorzieningen, die een 
gastvrij en effectief parkeerbeleid ondersteunen. Dit kan alleen door samen te 
werken met alle stakeholders en partijen: op basis van onderling vertrouwen. 

College handel naar uw motto “Loslaten in vertrouwen”.  
 

Vierpaardjes: De Vierpaardjes lijkt nu eindelijk te worden ondertunneld. 
Gelukkig! Wij hebben daar jaren voor gepleit.  Nu is het zaak, voorzitter, om 
door te pakken. De provincie en het Rijk staan in de startblokken om te 

onderhandelen over wie welke bijdrage betaalt. Wij roepen het college dan ook 
op het ijzer te smeden als het heet is. Laat het niet over de Tweede 

Kamerverkiezingen heen tillen maar regel het nu! Maak nu bindende afspraken 
met het Rijk en provincie en kom a.s.a.p. naar deze Raad met een 

kredietvoorstel. VRAAG: Deelt u onze mening dat het ijzer nu heet is en nu 
gesmeed moet worden? Kunt u aangeven wanneer u een deal verwacht?  
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Programma 10 Wonen en leefomgeving 

Iedereen kan in Venlo wonen, is een ambitie. Zo staat het in de begroting.  
 

Burgers zullen zelf kiezen en als je iedereen wilt huisvesten zullen hiervoor de 
juiste woningen voor acceptabele prijzen beschikbaar moeten zijn. Vooral voor 
de werkende mensen wordt dit een probleem. Het aanbod kan niet meer van de 

corporaties komen: dat is gebleken. Hiervoor is maatwerk nodig, hiervoor zijn 
slimme constructies en initiatieven nodig.  

 
Tot op heden hebben we weinig regie gezien van het College op dit aspect. In de 
vergadering in oktober is bij de behandeling van Raadsnotitie Lokaal woonbeleid, 

duidelijk geworden dat er alleen visies worden opgesteld om aan de vraag van 
het Rijk en de Provincie te voldoen. Dit is echt te beperkt: we moeten immers 

ook de lokale woonbehoefte invullen!  
 
VRAAG: College, een concrete vraag: Wanneer kunnen we plannen verwachten 

die invulling geeft aan de behoefte aan huurwoningen van mensen die meer dan 
39.000 per jaar verdienen? 

Bij de behandeling van de kadernota in juni gaf de VVD al aan dat om de 
problemen in bijvoorbeeld Tegelen Centrum aan te pakken. Wij hebben concreet 

gepleit vooreen project Freezone Tegelen en het afschaffen van de welstand voor 
zover wettelijk mogelijk. Dit herhalen we nu en zullen met twee moties 
hieromtrent komen. 

 
Programma 11 Beheer Openbare Ruimte 

Aandacht voor buurt / onderhoud. 
 
Venlo geeft meer dan 125 miljoen uit per jaar aan zorg en welzijn, maar gaat 

tegelijkertijd bezuinigen op groen en buurtonderhoud? Vreemd. Een mooie buurt 
geeft immers een gevoel van welzijn en veiligheid. Wij ondersteunen pogingen 

om de buurt en burgers meer te betrekken bij het onderhoud in de openbare 
ruimte. Houd daarbij rekening met de verschillen in de wijken en de kernen: 
Erken de verschillen: iedere wijk heeft een andere behoefte en verdient een 

eigen plan van aanpak. Het Vastenavondkamp is immers geen Belfeld of 
Groenveld… 

 

Programma 12 Algemene Middelen 
Financiën op orde: compliment. Blijven kritisch. Spiegelen, Vinger aan de pols en 

vertrouwen in college. 
 

SLOT 
Woord van dank aan het college, alle ambtenaren, de griffie, de collega-

raadsleden en bodedienst voor medewerking: maakt deze belangrijke 
vergadering mogelijk.  

 

 


